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U wilt een agrarisch bedrijf kopen of verkopen. Of een ander landelijk object. 
Als mkb’er zoekt u een nieuwe locatie voor uw bedrijf. Uw tuinbouwbedrijf kan 
een financiële injectie gebruiken. Of u heeft geld achter de hand en u zoekt een 
belegging. Verschillende situaties, één makelaar en adviseur: Santen & Gasille. 
Gespecialiseerd als we zijn combineren we expertise van glastuinbouw, finance 
en bedrijfshuisvesting onder één dak. Met medewerkers die experts zijn in 
hun vak en u van A tot Z begeleiden. Benieuwd wat we met onze kennis van 
zaken voor u kunnen doen? Neem vrijblijvend contact op.

Santen & Gasille. Makelaars en adviseurs 
met verstand van heel veel zaken.

Uw partner in glastuinbouw en vastgoed

 

 Stabiliseer de energieprijzen en 
ondersteun de glastuinbouw
    Middels een petitie verzoekt de 
glastuinbouwsector het Kabinet 
te komen met oplossingen voor 
de impact van de hoge energie-
prijzen voor de glastuinbouw. 
Ondernemers willen door met 
de energietransitie. Zonder op-
lossingen voor de korte termijn 
verdwijnen het perspectief voor 
de lange termijn, de energie-
transitie en een fossielvrije glas-
tuinbouw uit beeld. Dus teken 
ook de petitie die eind vorige 
week al ruim tweeduizend keer 
was ondertekend.
    Veel glastuinbouwbedrijven ko-
men in grote continuïteitspro-
blemen vanwege de hoge ener-
gieprijzen. De eerste bedrijven 
zijn al gedwongen gestopt. 

Hierdoor komt de productie 
van groenten, fruit, bloemen 
en planten in gevaar en ver-
schraalt het assortiment.
    Ook de energietransitie dreigt 
door de ontstane situatie vol-
ledig stil te vallen, maar de 
energietransitie moet door! 
Glastuinbouw Nederland be-
nadrukt dat investeren in in-
novatieve technologie voor de 
energietransitie, zoals bijvoor-
beeld aard- en restwarmte en 
LED, onmogelijk is geworden. 
Stabiele energieprijzen zijn van 

groot belang voor glastuin-
bouwbedrijven om met hun 
bedrijfsvoering te kunnen an-
ticiperen.
    Gesteund door de petitie ver-
zoekt Glastuinbouw Nederland 
het overheidsbeleid aan te pas-
sen en de energieprijzen te sta-
biliseren. Gevraagd wordt om 
een adequaat en ondersteu-
nend beleid in de vorm van 
borgstellingen voor de bedrij-
ven en een hulppakket.
    De petitie is te vinden door het 
scannen van de QR-code.   

 Win, Win, Win actie
    Wat een wereld, er komt wel 
heel erg veel op ons af. Zowel 
voor bedrijven als voor parti-
culieren. Maar laten we het 
nu eens niet specifi ek heb-
ben over bedrijven, maar 
over iedereen die de eindjes 
aan elkaar probeert te kno-
pen. Het is ongekend hoe al-
les duurder wordt. De ene 
prijsverhoging volgt de an-
dere op, al dan niet terecht. 
Als je de winsten van ener-
giebedrijven en container-
transportbedrijven ziet, kan 
het niet altijd terecht zijn, lijkt 
mij. Maar we hebben er wel 
mee te dealen. Hoe gaan we 
alles betalen en het nog een 
beetje leuk hebben?
    De regering doneert wat eu-
ro’s zo links en rechts, maar 
dat blijkt niet voldoende. 
Hoewel er door de opslagen 
en heffi  ngen toch een serieus 
hoger bedrag bij de overheid 
binnen moet komen. Om alle 
facturen te kunnen betalen, 
moet er bij de meeste men-
sen meer binnenkomen. De 
regering stelt voor om meer 
salaris te vragen bij de werk-
gever. Nu werken de mees-
te mensen niet bij Shell en 
Maersk. Ook de ondernemers 
hebben te maken met extre-
me prijsstijgingen, die niet 
zomaar door te berekenen 
zijn. Dus dat is geen goede 
oplossing.

    In de samenleving is het mo-
menteel wel een trend om zo 
min mogelijk uren te wer-
ken. Dit wordt door het be-
lastingsysteem ook gestimu-
leerd. En daar zit hem nu de 
kneep. In vroegere tijden, 
toen de PvdA nog fi er aan 
de leiding stond en er te wei-
nig werk was voor eenieder, 
is getracht om het werk eer-
lijker te verdelen door men-
sen die veel uren maakten te 
ontmoedigen, door overuren 
zo zwaar te belasten dat het 
niet leuk was om een uurtje 
meer te werken.
    Hier ligt een schone taak voor 
de huidige regering om het 
roer om te gooien. Nu heb-
ben we geen situatie dat er te 
weinig werk is, het tegendeel 
is nu een feit. Laten we daar 
op anticiperen en gaan sti-
muleren om juist een uurtje 
meer te maken. Dus als je een 
overuur maakt, zorg dan als 
regering dat je daar dan ook 

fi nancieel wijzer van wordt. 
Dat parttimers die nu weinig 
uren maken niet direct aller-
lei toeslagen kwijtraken als ze 
een uurtje meer werken. Zo 
creëren we een win win-si-
tuatie. Mensen kunnen wat 
meer verdienen om verhoog-
de kosten te betalen en krap-
te op de arbeidsmarkt wordt 
ontlast. Jaap van Duin schrijft 
in zijn column dat als ieder-
een drie uur meer werkt in 
de week, dit 650.000 fulltime 
banen oplevert waardoor de 
Nederlandse economie een 
positieve boost krijgt.
    Het kan nog een voordeel op-
leveren. De overheid is niet 
content met alle zzp’ers. Maar 
deze arbeidsvorm is ontstaan 
uit het feit dat, als je iets meer 
wilt werken, je veel te zwaar 
wordt belast. Een escape hier-
voor is de zzp-vorm. Als ie-
mand in loondienst, die wat 
meer werkt dan gemiddeld, 
hier ook extra voor wordt be-
loond dan zijn ze minder ge-
neigd om zzp’er te worden.
    Zo kunnen we heel eenvou-
dig een win-winsituatie cre-
eren, waarbij we het toch al-
lemaal een beetje gezelliger 
kunnen houden.

    Bert van Ruijven,
    bestuurslid Glastuinbouw 
Westland   

 Column   

(FOTO: PR)   

 Glastuinbouw Nederland 
blij met positieve houding 
minister Jetten over SDE

    “We hebben de oplossing voor 
de SDE-problematiek nog niet 
in handen, maar ik ben blij met 
de positieve grondhouding van 
minister Jetten voor Klimaat en 
Energie.” Dat is de eerste re-
actie van voorzitter Adri Bom-
Lemstra na afl oop van het ge-
sprek op woensdagmiddag 7 
september. “Van beide kanten 
is het belang uitgesproken dat 
de energietransitie niet mag 
stilvallen.” De ruim zevenhon-
derd brieven van verontruste 
telers, die voorafgaand aan het 
gesprek werden overhandigd, 
gaven een duidelijk signaal dat 
de nood in de sector hoog is.
    Aanleiding voor het overleg 
tussen een delegatie van de 
glastuinbouwsector en de mi-
nister was de problematiek 
rond de SDE-subsidie voor de 
bestaande projecten. Die subsi-
die is noodzakelijk om de gere-
aliseerd projecten en daarmee 
de energietransitie draaiende 
te houden. Vanwege de hui-
dige koppeling van die subsi-
die aan de gasprijzen, dreigen 
de essentiële voordelen van de 
SDE te verdampen. Daarmee 
komen lopende projecten na-
drukkelijk op de tocht te staan. 
Deze ontwikkelingen stralen 
ook af op de nieuw te realiseren 

projecten om de CO2-doelen 
van de glastuinbouw te kun-
nen behalen.
    “Met ons is de minister van 
mening dat de warmtetran-
sitie niet mag stilvallen”, zegt 
Adri Bom-Lemstra. “Wij heb-
ben nogmaals benadrukt dat 
dit niet alleen grote gevolgen 
heeft voor de glastuinbouwsec-
tor, maar ook voor de verbin-
ding met de bebouwde omge-
ving waaronder bijvoorbeeld 
ook zwembaden of scholen. 
Met innovaties en investerin-
gen uit de glastuinbouw kun-
nen immers heel veel huizen 
worden verwarmd. Als de lo-
pende projecten geen SDE 
meer ontvangen, vanwege kop-
peling aan de gasprijs, vallen 
projecten stil en worden geen 
nieuwe trajecten opgepakt.”
    In het gesprek werd aangege-
ven dat in het nieuwe energie-
convenant, dat dit najaar ter 
ondertekening voorligt, deze 
hobbels moeten worden weg-
genomen. “De minister er-
kent dat de glastuinbouwsec-
tor goed is georganiseerd en 
zeer belangrijk naar de toe-
komst toe.” Dat neemt niet weg 
dat het Kabinet voor de acute 
fi nanciële hulp in de huidige 
energiecrisis nog enkel inzet 

op huishoudens. “Maar wel in 
het besef van minister Jetten 
dat de glastuinbouw met haar 
voorlopers van groot belang is 
om de klimaatdoelen te halen. 
Versnelling van dat proces is 
van groot belang.”
    Minister Jetten zei begrip te 
hebben voor de zorgen die er 
leven onder veel ondernemers 
in de glastuinbouw. Bij de over-
handiging van de brandbrief 
namens de glastuinbouwsec-
tor in januari van dit jaar, bena-
drukte hij al dat er extra schou-
ders onder de energietransitie 
moeten worden gezet. In het 
besef dat er vandaag nog geen 
oplossing kan worden geboden 
voor die kritieke situatie, liet 
hij wel weten de zorgen en de 
nood van de ondernemers te 
onderkennen.
    Op heel korte termijn komt een 
team van glastuinbouwspeci-
alisten en een vertegenwoor-
diging van de ministeries van 
LNV, EZK en Financiën bij el-
kaar om te kijken hoe de ge-
schetste situatie kan wor-
den opgelost. Ondertussen 
gaan de inspanningen van 
Glastuinbouw Nederland om 
de fi nanciële pijn van de cri-
sis te verzachten onvermin-
derd door.   

■  Minister Jetten (midden) kreeg ruim zevenhonderd brieven van telers overhandigd. Naast de minister van links 
naar rechts: Robert Kielstra (ECW Energy), Leon Ammerlaan (Ammerlaan TGI), Adri Bom-Lemstra (voorzitter 
Glastuinbouw Nederland) en Alexander Formsma (beleidsspecialist Energie & Klimaat). (FOTO: DIRK HOL)   


